

Appendix
(R.R.)

9th Janr.

HOUSE OF ASSEMBLY. CHAMBRE D'ASSEMBLEE.

Wednesday, 24th December, 1828.

Mercredi, 24 Décembre 1828.

RESOLVED, That the Petition of divers Merchants and Traders of *Quebec*, be referred to a Committee of five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons, papers and records.

Ordered, That Mr. Neilson, Mr. Leslie, Mr. Cu villier, Mr. Quesnel and Mr. Viger, do compose the said Committee.

Attest

W. M. B. LINDSAY,
D. C. H. Assbly.

RESOLU, Que la Pétition de divers Marchands et Négocians de Québec soit référée à un Comité de cinq membres, pour en examiner le contenu et en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes, papiers et records.

Ordonné, Que Mr. Neilson, Mr. Leslie, Mr. Cu villier, Mr. Quesnel et Mr. Viger composent le dit Comité.

Attesté,

J. ANT. BOUTHILIER,
Greffier Asst.

HOUSE OF ASSEMBLY.

COMMITTEE ROOM.

Saturday, 27th December, 1828.

In Committee on the above order of reference.

PRESENT :—Messrs. Quesnel, Neilson, and Viger.

Mr. Neilson called to the Chair.

Read the Order of Reference.

Read the Petition.

Ordered, That William Finlay, Esquire, and William Walker, Esquire, do appear before the Committee on Tuesday next, at ten o'clock in the forenoon.

Adjourned till Tuesday next.

Tuesday, 30th December, 1828.

PRESENT :—Messrs. Leslie, Neilson and Cu villier.

Mr. Neilson in the Chair.

William Finlay, Esquire, called in, and being interrogated, stated :—

He is a Merchant in *Quebec*, and Chairman of the Board of Trade, and one of the Petitioners. There was a Gentleman sent to England in the year one thousand eight hundred and twenty seven, as an Agent for the Trade, by the Merchants of *Quebec* and *Montreal* : he sailed from *New York* in the sixteenth of January ship, arrived in England early in February of that year : he left London about the month of August, shortly after the close of the Session of Parliament : he called the attention of Ministers to the disadvantages which the wheat and grain of this country were placed in by the temporary Act allowing its importation on a certain fixed duty. There was an alteration of this temporary Act during the Session of one thousand eight hundred and twenty-seven. He thinks it was more favorable with regard to flour and meal only. At the Session of one thousand eight hundred and twenty eight, the law was made permanent on a scale of Duties, which he thinks more favorable than heretofore, chiefly on account of the permanency of the Law. At the Session of one thousand eight hundred and twenty-seven, there was an alteration of the Law regulating the admission of Lumber from the United States into Canada for exportation, which is generally thought more favorable than formerly. Salted Beef and Pork were also admitted at that Session, on paying a duty of twelve per cent., which was formerly prohibited.

Ashes

CHAMBRE D'ASSEMBLEE,

CHAMBRE DE COMITE.

Samedi, 27 Décembre 1828.

En Comité sur l'Ordre de Référence ci-dessus.

Présens : Messrs. Quesnel, Neilson et Viger.

Mr. Neilson appelé au Fauteuil.

Lu l'Ordre de Référence.

Lu la Pétition.

Ordonné, Que *William Finlay*, Ecuyer, et *William Walker*, Ecr. comparaissent devant ce Comité, Mardi prochain à dix heures du matin.

Ajourné à Mardi prochain.

Mardi, 30 Décembre 1828.

Présens : Messrs. Leslie, Neilson et Cu villier.

Mr. Neilson au Fauteuil.

William Finlay, Ecuyer, a été appelé et examiné.

Il est marchand à Québec, et Président du Bureau de Commerce, et un des Pétitionnaires. En mil huit cent vingt-sept, les marchands de Québec et de Montréal envoyèrent un Monsieur en Angleterre comme Agent pour le Commerce : il fit voile de New-York dans le paquebot du seize Janvier et arriva en Angleterre au commencement du mois de Février de cette même année. Il laissa Londres vers la mi-Août, peu de tems après la fin de la Session du Parlement. Il appela l'attention des Ministres sur les désavantages qu'éprouvaient le bled et les autres grains de ce pays, par l'Acte temporaire qui en permettait l'importation sous certains droits fixes. Il y eut un changement de fait à cet Acte temporaire dans la Session de mil huit cent vingt-sept. Il pense que cet Acte devint plus favorable quant à ce qui regarde seulement la farine de froment et les autres farines. Dans la Session de mil huit cent vingt-huit, on rendit la loi permanente, et d'après un tarif de droits qu'il croit plus favorable que ci-devant, principalement en raison de l'état permanent de la loi. Dans la Session de mil huit cent vingt-sept, il y eut un changement de la loi qui règle l'entrée des Bois qui viennent des Etats-Unis en Canada, pour en être exportés ; changement que l'on considère plus favorable que ci-devant. On permit aussi dans cette Session l'entrée du bœuf et lard salés en payant un droit de douze par cent ; ce qui auparavant était prohibé.

On

Appendice
(R.R.)

9 Janr.